



របៀបការណ៍កិច្ចប្រជុំពិភាក្សាការងារ
រោងអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍
និងគណៈប្រតិភូក្រសួងកិច្ចការនារី



សាលប្រជុំអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ ០៥ កុម្ភៈ ២០១៤

កាលពីរសៀលថ្ងៃទី០៥ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៤ វេលាម៉ោងពីរ និងសាមសិបនាទីនៅសាលប្រជុំ
 អាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ មានរៀបចំកិច្ចប្រជុំមួយរវាងថ្នាក់ដឹកនាំអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺ
 អេដស៍ និងគណៈប្រតិភូក្រសួងកិច្ចការនារី ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រី
អៀង មូលី ប្រធានអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ និង លោកជំទាវវេជ្ជបណ្ឌិត **អ៊ុច គន្ធាវាច**
 រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងកិច្ចការនារី ក្នុងគោលបំណងពង្រឹង និង ពង្រីកសហប្រតិបត្តិការទ្វេភាគីក្នុងការចូលរួម
 កាត់បន្ថយការចម្លងមេរោគអេដស៍ក្នុងចំណោមស្ត្រីបំរើសេវានៅតាមគ្រឹះស្ថានកំសាន្តសប្បាយ និង
 ការកាត់បន្ថយការចម្លងមេរោគអេដស៍ពីមាតាទៅទារក ដោយឈរលើការគោលការណ៍សមភាព និង
 សមធម៌យេនឌ័រ និង ការគាំពារសុខភាពមាតា និង ទារក។

ជាកិច្ចចាប់ផ្តើម ឯកឧត្តមប្រធានអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍បានសំដែងនូវការស្វាគមន៍
 យ៉ាងកក់ក្តៅ និង ថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅជូនចំពោះគណៈប្រតិភូក្រសួងកិច្ចការនារី ដែលដឹក
 នាំដោយលោកជំទាវវេជ្ជបណ្ឌិត **អ៊ុច គន្ធាវាច** ក្រសួងកិច្ចការនារីដែលបានចំណាយពេលវេលាដ៏
 មានតម្លៃអញ្ជើញចូលរួមជាកិត្តិយសក្នុងការពិភាក្សា និង ស្វែងរកនូវយន្តការសហប្រតិបត្តិការល្អៗរវាង

អាជ្ញាធរជាតិ និង ក្រសួងកិច្ចការនារីលើការងារមួយចំនួនដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការងារប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ និង យេនឌ័រខ្សែកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់ក្នុងចំណោមក្រុមគោលដៅជានារីដែលប្រឈមមុខខ្ពស់នឹងការចម្លងមេរោគអេដស៍។

ជាមួយគ្នានេះដែរឯកឧត្តមប្រធានក៏បានអបអរសាទរចំពោះលោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងកិច្ចការនារីដែលលោកជំទាវត្រូវបានរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាតែងតាំងជាប្រធានគណៈកម្មាធិជាតិលើកកម្ពស់សីលធម៌សង្គម តម្លៃស្ត្រី និង គ្រួសារខ្មែរ ដែលមានសម្តេចគិត្តិព្រឹទ្ធបណ្ឌិត **ប៊ុន រ៉ានី ហ៊ុន សែន** ជាប្រធានកិត្តិយស។

ឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រីបានបន្តទៀតថា ក្នុងនាមអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ដែលទទួលខុសត្រូវលើការងារឆ្លើយតបទូលំទូលាយ និង ពហុវិស័យទៅនឹងការរាលដាលមេរោគអេដស៍ និង ជំងឺអេដស៍ ទេសរដ្ឋមន្ត្រីកំពុងតែចាប់អារម្មណ៍យ៉ាងខ្លាំងទៅលើក្រុមដែលប្រឈមមុខខ្ពស់នឹងការចម្លងមេរោគអេដស៍មួយចំនួនដូចជា៖ ក្រុមស្ត្រីបំរើតាមគ្រឹះស្ថានកំសាន្តសប្បាយ ក្រុមបុរសស្រឡាញ់បុរស និង ក្រុមកែភេទ និង ក្រុមអ្នកប្រើគ្រឿងញៀន ។ល។ ដែលក្នុងនោះក្រុមស្ត្រីបំរើតាមគ្រឹះស្ថានកំសាន្តសប្បាយកំពុងតែមានអត្រាផ្ទុកមេរោគអេដស៍ខ្ពស់ជាងគេគឺរហូតដល់ទៅ ១៤% ដែលផ្ទុយមកវិញនៅក្នុងចំណោមប្រជាជនទូទៅដែលមានអាយុពី១៥-៤៩ឆ្នាំគឺមានអត្រាផ្ទុកមេរោគអេដស៍ត្រឹមតែ០.៧% ប៉ុណ្ណោះ។

ឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រីបានលើកឡើងថា បើពិនិត្យជារួមទៅលើការបំពេញការងារជាមួយនឹងក្រុមស្ត្រីបំរើតាមគ្រឹះស្ថានកំសាន្តសប្បាយវិញ គឺយើងនៅមានការលំបាកច្រើនណាស់ ដោយសារតែសង្គមយើងមិនសូវចាប់អារម្មណ៍ និង មិនសូវឲ្យតម្លៃទៅលើក្រុមស្ត្រីបំរើតាមគ្រឹះស្ថានកំសាន្តសប្បាយ

នេះទេ ទោះបីជាសព្វថ្ងៃនេះ ក្រុមស្រ្តីបំរើតាមគ្រឹះស្ថានកំសាន្តសប្បាយបានទទួលការគាំទ្រឲ្យមានការ ចងជាបណ្តាញ បានទទួលការអប់រំពីការបង្ការ ការថែទាំ និង ព្យាបាលជំងឺកាមរោគ ក៏ដូចជាជំងឺអេដស៍ ក៏ដោយ ក៏អត្រាគ្របដណ្តប់នៅមិនទាន់បានគ្រប់ជ្រុងជ្រោយនៅឡើយ រួមជាមួយនឹងអំពើហិង្សាផ្លូវភេទ ដែលនៅតែកើតមានជាប្រចាំនៅតាមគ្រឹះស្ថានកំសាន្តសប្បាយ។ល។

យោងតាមព័ត៌មានពីការគ្រប់គ្រងស្ត្រីរកស៊ីផ្លូវភេទនៅប្រទេសមួយចំនួននៅអឺរ៉ុប ទោះបីជាពួក គេគ្មានភាពស្របច្បាប់ក៏ដោយ ក៏ពួកគេមានកន្លែងថែទាំសុខភាពបានត្រឹមត្រូវដែរ។ ម៉្យាងវិញទៀត ពី មុនស្ត្រីរកស៊ីផ្លូវភេទនៅកម្ពុជាហាក់ដូចជាមានការប្រមូលផ្តុំដែលមានលក្ខណៈងាយស្រួលក្នុងការគ្រប់ គ្រង ឧទាហរណ៍ដូចជានៅតំបន់ស្វាយប៉ាក។ល។ តែឥឡូវនេះវាបានបែកខ្ញែកអស់ដែលពិបាកក្នុង ការគ្រប់គ្រងណាស់។

បញ្ហាមួយទៀតក្រៅពីក្រុមស្ត្រីបំរើសេវាតាមគ្រឹះស្ថានកំសាន្តសប្បាយ គឺក្រុមពលករទាំងនៅក្នុង ស្រុក និង ចំណាកស្រុកទៅក្រៅប្រទេស។ ឧទាហរណ៍សម្រាប់ពលករចំណាកស្រុកទៅក្រៅប្រទេស គឺថា បើគាត់នៅក្នុងស្រុកខ្មែរ គាត់មានលទ្ធភាពក្នុងការទទួលសេវាព្យាបាលដោយឱសថប្រឆាំងមេរោគ អេដស៍បានទៀងទាត់ និង ត្រឹមត្រូវ តែដល់ពេលពួកគាត់ចំណាកស្រុកទៅធ្វើការងារនៅស្រុកគេ គឺពួក គាត់ពិបាកនឹងរកសេវាថែទាំ និង ព្យាបាលណាស់ ដូច្នេះគឺពួកគាត់អាចដាច់ការប្រើប្រាស់ឱសថប្រឆាំង មេរោគអេដស៍ ដែលជាលទ្ធផលបង្កនាំឲ្យមានភាពសាំទៅនឹងឱសថប្រឆាំងមេរោគអេដស៍ និងចុង ក្រោយបំផុតគឺស្លាប់ ឬ នៅពេលធ្លាក់ខ្លួនឈឺក៏ត្រូវត្រឡប់មកស្រុកខ្មែរវិញ គឺពួកគាត់ត្រូវដូរប្រភេទឱ សថប្រឆាំងមេរោគអេដស៍ក្នុងជួរទីពីរដែលមានតម្លៃខ្ពស់ជាងមុន។ ចំពោះពលករក្នុងស្រុកវិញ ជាពិ សេសពលករដែលកំពុងធ្វើការងារតាមទល់ដែន ពលករសាងសង់វារីអគ្គីសនី ពលករកាប់ឈើ ។ល។

សុទ្ធតែមានក្រុមស្រ្តីរកស៊ីផ្លូវភេទទៅប្រកបមុខរបរនៅកន្លែងនោះ ដោយគ្មានបានទទួលការអប់រំ ការថែទាំ និង ព្យាបាលជំងឺកាមរោគ ឬជំងឺអេដស៍។ល។ និង ការតាមដានឲ្យបានត្រឹមត្រូវទេ។ ហើយអ្វីដែលឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រីបានដឹងក្នុងពេលថ្មីៗនេះ គឺមានពលករ និង បុគ្គលិកបរទេសខ្លះដែលកំពុងបំពេញការងារនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជានៅតាមតំបន់ដាច់ស្រយាលមួយចំនួនដូចជាកន្លែងសាងសង់ទំនប់វារីអគ្គីសនី ។ល។ ពេលមកកាន់ទីប្រជុំជនម្តងៗ គឺតែងតែនាំនារីរកស៊ីផ្លូវភេទ ទៅកន្លែងរបស់ខ្លួនដោយគ្មានប្រើប្រាស់ស្រោមអនាម័យទេ។

យោងលើព័ត៌មានដ៏គ្រោះថ្នាក់នេះ ឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រីបានជំរាបគណៈប្រតិភូក្រសួងកិច្ចការនារីជ្រាបថា នៅពេលថ្មីៗនេះអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ បានទំនាក់ទំនងជាមួយក្រុមប្រឹក្សាអភិវឌ្ឍន៍កម្ពុជា ដែលធ្វើការងារវិនិយោគជាមួយខាងវិស័យឯកជន ឲ្យជួយលើកទឹកចិត្តឲ្យវិស័យឯកជនចូលរួមអប់រំពីជំងឺអេដស៍ និង ជំរុញការប្រើប្រាស់ស្រោមអនាម័យផងដែរ។ លើសពីនេះទៅទៀតឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រីក៏បានបញ្ជាក់ថា សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ **ហ៊ុន សែន** នាពេលថ្មីៗនេះទើបតែនឹងដាក់ចេញនូវគោលនយោបាយ៧ចំណុចក្នុងការឆ្លើយតបទៅនឹងជំងឺអេដស៍នៅប្រទេសកម្ពុជាដែលក្នុងនោះគឺតម្រូវឲ្យដាក់គោលនយោបាយប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ និង លើកកម្ពស់សុខភាពមាតាទៅក្នុងគោលនយោបាយភូមិ-ឃុំមានសុវត្ថិភាពធ្វើជាមូលដ្ឋានក្នុងការប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍។ ហើយនៅក្នុងរយៈពេលខាងមុខនេះអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ក៏មានគំរោងនឹងបន្តរៀបចំគំរោងផែនការយុទ្ធសាស្ត្រជាតិទូលំទូលាយ និង ពហុវិស័យឆ្លើយតបទៅនឹងការរាលដាលមេរោគអេដស៍ និងជំងឺអេដស៍លើកទី៤ ពីឆ្នាំ២០១៦-២០២០ បន្តពីផែនការយុទ្ធសាស្ត្រជាតិលើកទី៣ ពីឆ្នាំ២០១១-២០១៥ ។ ទន្ទឹមគ្នានេះដែរអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ក៏បានកែសម្រួលនូវក្រុមការងារយុទ្ធសាស្ត្រចំនួន

៧ ឲ្យមកនៅត្រឹម៥វិញ គឺទី១ក្រុមការងារយុទ្ធសាស្ត្របង្ការ ថែទាំ និង ព្យាបាល ទី២ក្រុមការងារយុទ្ធសាស្ត្រកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់ ទី៣ក្រុមការងារយុទ្ធសាស្ត្របង្កើតបរិយាកាសអំណោយផល ទី៤ក្រុមការងារយុទ្ធសាស្ត្រមគ្គុទេសក៍ភាព និង អភិវឌ្ឍន៍ឲ្យស៊ីគ្នា និង ទី៥ក្រុមការងារយុទ្ធសាស្ត្រតាមដាន និង វាយតម្លៃ។ ហើយអ្វីដែលកាន់តែវិសេសវិសាលជាងនេះទៀតគឺឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសុខាភិបាលជាអនុប្រធានអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍នៅក្នុងអណតូថ្មីនេះ។

ឯកឧត្តមប្រធានក៏បានសង្កត់ធ្ងន់ថា គោលបំណងសំខាន់នៃកិច្ចប្រជុំនាថ្ងៃនេះ គឺចង់ស្តាប់ និង ចង់បានមតិយោបល់មួយចំនួនពីគណៈប្រតិភូក្រសួងកិច្ចការនារី ជាពិសេសពីលោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រីថាតើអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ និង ក្រសួងកិច្ចការនារី គួរប្រកាន់យកនូវកិច្ចសហប្រតិបត្តិការបែបណា និង ដោយមធ្យោបាយណាខ្លះ ដើម្បីឲ្យការងារប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ និង យេនឌ័រទទួលបានជោគជ័យកាន់តែប្រសើរថែមទៀត។

ជាការឆ្លើយតបលោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រីបានចាប់ផ្តើមដោយសម្តែងនូវការវិចិត្រគោរពចំពោះឯកឧត្តមប្រធាន និង សហការីអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ទាំងអស់ដែលកំពុងមានវត្តមាននៅក្នុងកិច្ចប្រជុំ និង បានណែនាំសមាសភាពគណៈប្រតិភូក្រសួងកិច្ចការនារីដែលរួមមាន៖ លោកជំទាវ កុប ម៉ារីយ៉ាស រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងកិច្ចការនារី លោកជំទាវ ខៀវ សេរីវឌ្ឍា អគ្គនាយកនៃអគ្គនាយកដ្ឋានអភិវឌ្ឍន៍សង្គមក្រសួងកិច្ចការនារី លោកស្រី ហ៊ូ និរមិត្តា ប្រធាននាយកដ្ឋានស្ត្រី និង សុខភាព និង កញ្ញា វិទ វីកា ជំនួយការលោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រី។ ជាបន្តទៀតលោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រីសូមការអនុញ្ញាតពីឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រីចូលរួមផ្តល់ជាព័ត៌មានមួយចំនួនដែលក្រសួងកិច្ចការនារីបានអនុវត្តកន្លងមកហើយដែលឆ្លើយតបទៅនឹង កង្វល់របស់អាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍។

ពាក់ព័ន្ធនឹងការលើកកម្ពស់ការប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀន លោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រី សូមឯកភាពជាមួយអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ ដែលពីមុនគឺមានតែការប្រើប្រាស់បែបហិតការ បែបជក់ជាផ្សេងតែឥឡូវនេះបានបន្តមកជាការប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀនចាក់ដែលជាសញ្ញាមួយគ្រោះថ្នាក់បំផុតទៅនឹងការឆ្លងមេរោគអេដស៍។ ចំពោះស្ថានភាពរកស៊ីផ្លូវភេទ លោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រី សូមចាប់អារម្មណ៍ជាពីរប្រភេទគឺ៖ ស្ត្រីរកស៊ីផ្លូវភេទដោយផ្ទាល់ទទួលរងនូវអំពើហិង្សាច្រើនជាង និង ស្ត្រីរកស៊ីផ្លូវភេទដោយប្រយោលដែលមានចំនួនច្រើនជាង។ លើសពីនេះទៅទៀតក្រសួងកិច្ចការនារីក៏បានយកចិត្តទុកដាក់ទៅលើការឆ្លងមេរោគអេដស៍ពីម្តាយទៅទារកផងដែរ។ ចំពោះបញ្ហាពលករទៅបរទេសវិញ លោកជំទាវបានផ្តល់នូវព័ត៌មានថា ជាទូទៅមុននឹងទៅធ្វើការងារនៅបរទេស គឺពលករត្រូវតែ មានការត្រួតពិនិត្យសុខភាពហើយបើគាត់មានផ្ទុកមេរោគអេដស៍ គឺក្រុមហ៊ុនគេមិនយកទេ តែកង្វល់របស់លោកជំទាវគឺពលករចំណាកស្រុកទៅបរទេស ហើយបានឆ្លងមេរោគអេដស៍មកពីស្រុកគេ បន្ទាប់មកយកមកចម្លងក្នុងស្រុកវិញ។ ចំពោះពលករក្នុងស្រុកដែលកំពុងបំពេញការងារនៅតាមកន្លែងកាប់ឈើ កន្លែងសាងសង់វារីអគ្គីសនី ។ល។ គឺលោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រីនឹងបន្តឲ្យមន្ទីរកិច្ចការនារីខេត្តបន្តការស្វែងរកព័ត៌មានបន្ថែមទៀត

ជាបន្តទៀតលោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រីបានជំរាបជូនដោយត្រួសៗពីវឌ្ឍនៈភាព និង សមិទ្ធផលដែលក្រសួងកិច្ចការនារីទទួលបានពីការអនុវត្តកន្លងមក គឺកិច្ចសហប្រតិបត្តិការ ជាមួយអង្គការយេរកម្ពុជាក្នុងការចូលរួមកាត់បន្ថយអំពើហិង្សាផ្លូវភេទ ឬការបៀតបៀនផ្លូវភេទក្នុងចំណោមបុគ្គលិកគ្រឹះស្ថានកំសាន្តសប្បាយ ជាពិសេសជាមួយក្រុមនារីបំរើស្រាបៀដែលទទួលបានជោគជ័យជាបន្តបន្ទាប់។ តែទន្ទឹមនឹងនេះក៏នៅមានការលំបាកមួយចំនួនពីការមិនចង់ចូលរួមរបស់ក្រុមហ៊ុនចែកចាយស្រាបៀក្នុងស្រុកខ្លះដែរនៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនស្រាបៀធំៗក្រៅស្រុកសុទ្ធតែបង្ហាញនូវការគាំទ្រ និង ចូលរួមយ៉ាងពេញលេញ។

ក៏ប៉ុន្តែយោងតាមការខិតខំប្រឹងប្រែងបន្តិចម្តងៗ រួមជាមួយនឹងការពង្រឹងការអនុវត្តច្បាប់ យើងឃើញ ថានិយោជកបានសហការល្អឡើងវិញ។ បច្ចុប្បន្ននេះនិយោជកបានបង្កើតជាសមាគម ដោយមានទូរ ស័ព្ទទំនាក់ទំនង២៤ម៉ោងក្នុងការស្វែងរកការគាំទ្រពីក្រសួងកិច្ចការនារី និង ពីប៉ូលីសនៅពេលដែល មានបញ្ហា។ ចំពោះក្រុមនារីកសិដ្ឋានភេទដោយផ្ទាល់វិញ គឺក្រសួងកិច្ចការនារីកន្លងមកបានចូលរួមធ្វើ ការផ្សព្វផ្សាយស្រោមអនាម័យ ១០០% នៅខេត្តកំពង់សោម និង ខេត្តដទៃទៀតជាច្រើន ប៉ុន្តែពួកគាត់ សុំឲ្យមានជំនួយពីម្ចាស់គ្រឹះស្ថានផង ព្រោះថាបើពួកគាត់បដិសេធការរួមភេទ ជាមួយភ្ញៀវដែលមិនព្រម ប្រើស្រោមអនាម័យ នោះពួកគាត់អាចទទួលរងនូវទណ្ឌកម្មពីម្ចាស់គ្រឹះស្ថាន ឬ ពីភ្ញៀវ។ អាស្រ័យហេតុ នេះ លោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រីចង់ឲ្យអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍បន្តធ្វើការងារជាមួយភ្ញៀវតាមរយៈការ ផ្សព្វផ្សាយទៅដល់អតិថិជនពីការចម្លងមេរោគអេដស៍ពីគាត់ទៅស្ត្រីកសិដ្ឋានភេទ និង ពីស្ត្រីកសិដ្ឋានភេទ ទៅភ្ញៀវវិញ។

ចំពោះការបង្ការការចម្លងមេរោគអេដស៍ពីម្តាយទៅកូនវិញ ក្រសួងកិច្ចការនារីធ្លាប់មានបទពិ សោធន៍ ក្នុងការរៀបចំជាវេទិកាសហគមន៍សម្រាប់ស្ត្រី ឬ ការផ្សព្វផ្សាយជាសាធារណៈតាមប្រព័ន្ធវិទ្យុ និង ទូរទស្សន៍ក្នុងការជំរុញឲ្យស្ត្រីជាប្រពន្ធឲ្យប្រើប្រាស់ស្រោមអនាម័យ នៅពេលដែលប្តីរបស់ខ្លួនជា ក្រុមដែលប្រឈមមុខខ្ពស់នឹងការចម្លងមេរោគអេដស៍ តែផ្ទុយមកវិញពួកគាត់ពេលខ្លះអាចទទួលរងនូវ អំពើហិង្សា ពីប្តីរបស់ពួកគាត់វិញ ដោយសារតែការមិនយល់ដឹង។ អាស្រ័យហេតុនេះ ក្រសួងកិច្ចការនារី បានប្តូរយុទ្ធសាស្ត្រ ដោយធ្វើការងារនេះជាមួយប្រពន្ធផង និង ជាមួយប្តីផង។ ឧទាហរណ៍ក្នុងការរៀបចំ វេទិកាសហគមន៍នាពេលបច្ចុប្បន្ននេះ គឺតម្រូវឲ្យមានការចូលរួមទាំងប្តីផង និង ប្រពន្ធផង។

ផ្លៀតក្នុងឱកាសនោះ ឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រី ក៏បានបញ្ជាក់ជូនលោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រីថា ក្នុងរឿងស្រោមអនាម័យ១០០% នេះ គឺសម្តេចតេជោ **ហ៊ុន សែន** គាំទ្រទាំងស្រុងឲ្យបន្តការអនុវត្តឲ្យបានកាន់តែខ្លាំងក្លាថែមទៀត ហើយក៏បានដាក់ជាគោលនយោបាយទី១ នៅក្នុងចំណោមគោលនយោបាយទាំង៧ចំណុចទៀតផង។

ចូលរួមក្នុងការផ្តល់ព័ត៌មានបន្ថែមពីវឌ្ឍនៈភាព និង សមិទ្ធផលរបស់ក្រសួងកិច្ចការនារីលោកស្រី **ហ៊ុន និងមិត្តា** បានជំរាបជូនអង្គប្រជុំថាកន្លងមកនេះក្រសួងកិច្ចការនារី និង អាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍បានធ្វើសហប្រតិបត្តិការប្រកបដោយជោគជ័យ ក្នុងការរៀបចំជាគោលការណ៍ណែនាំជាតិស្តីពីការបញ្ជ្រាបជំងឺអេដស៍ទៅក្នុងយេនឌ័រ អនុវត្តដោយក្រសួងកិច្ចការនារី និង ការបញ្ជ្រាបយេនឌ័រ ទៅក្នុងការឆ្លើយតបជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ ដែលអនុវត្តដោយអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍។ លើសពីនេះទៅទៀតក្រសួងកិច្ចការនារីក្រោមការគាំទ្រថវិកាពីអង្គការ UNFPA និង UNWOMEN កំពុងបន្តអនុវត្តនូវកម្មវិធីលើកកម្ពស់សិទ្ធិអំណាចរបស់ស្ត្រីក្នុងការចូលរួមកាត់បន្ថយអំពើហិង្សាគ្រប់ប្រភេទ ជាពិសេសអំពើហិង្សាផ្លូវភេទ ដែលនាំទៅរកការចម្លងមេរោគអេដស៍ ហើយកម្មវិធីនេះកំពុងតែមានការចាប់អារម្មណ៍បន្តពីអង្គការ UNDP និង មូលនិធិសកល ដើម្បីពង្រីកការកសាងសមត្ថភាពបន្ថែមទៀតទៅដល់សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាយុវជនដែលទទួលខុសត្រូវដោយផ្ទាល់នៅក្នុងការគ្រប់គ្រងសហគមន៍។ មួយវិញទៀតក្រសួងកិច្ចការនារីកំពុងតែបានទទួលការគាំទ្រពីអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍លើកម្មវិធីតាមដាន និង វាយតម្លៃការឆ្លើយតបជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ផងដែរ។

ជាកិច្ចបន្តក្នុងការចូលរួមរបស់ក្រសួងកិច្ចការនារីលើក្រុមការងារយុទ្ធសាស្ត្រទាំង៥ ដែលអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺទើបតែនឹងកែសម្រួលក្នុងពេលថ្មីៗនេះ លោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រី បានលើកឡើងថា

ក្រសួងកិច្ចការនារីហាក់ដូចជាបានចូលរួមបានមួយចំនួនធំទៅលើក្រុមការងារយុទ្ធសាស្ត្រទាំង៥នេះ គឺនៅតែយុទ្ធសាស្ត្រកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់មួយទេ ដែលនៅមិនទាន់ធ្វើបានទូលំទូលាយនៅឡើយ។ ជាមួយគ្នានេះដែរលោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រីក៏បានវាយតម្លៃខ្ពស់ចំពោះកិច្ចសហប្រតិបត្តិការដ៏ល្អជាមួយអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍កន្លងមក ឧទាហរណ៍ក្នុងពេលថ្មីៗនេះឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រីបានអនុញ្ញាតឲ្យលោកជំទាវ **ស៊ឹម ខេងខាំ** អនុប្រធានអាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍បានចូលរួមជាមួយគណៈប្រតិភូក្រសួងកិច្ចការនារីទៅការពាររបាយការណ៍ជាតិស្តីពីស៊ីដ (CEDAW) នៅទីក្រុងហ្សឺណែវ ប្រទេសស្វីស ដែលលោកជំទាវអនុប្រធានបានជួយច្រើនលើការងារនេះ។

ជាការឆ្លើយតបទៅនឹងការចូលរួមយ៉ាងសកម្មរបស់ក្រសួងកិច្ចការនារី ឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រីបានសំដែងនូវការកោតសរសើរយ៉ាងជ្រាលជ្រៅចំពោះវឌ្ឍនៈភាព និង សមិទ្ធផលដ៏ល្អប្រសើរនៃកិច្ចសហប្រតិបត្តិការដែលក្រសួងកិច្ចការនារី និង អាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍បានទទួលកន្លងមក ហើយឯកឧត្តមបានចាត់ទុកថា កិច្ចប្រជុំនាថ្ងៃនេះ គឺជាកិច្ចប្រជុំលើកដំបូងនៃកិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុងអណត្តថ្មីនេះ ហើយឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រីសំណូមពរឲ្យបន្តកិច្ចសហប្រតិបត្តិការប្រកបដោយផ្លែផ្កានេះ ជាបន្តទៀតតាមរយៈការអញ្ជើញលោកជំទាវ **គុប ហ៊ានីយ៉ាស** រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងកិច្ចការនារីចូលរួមជាសមាជិក Execom របស់ CCC នៃមូលនិធិសកលប្រចាំកម្ពុជា ហើយក្រោយពេលដែលក្រុមការងារយុទ្ធសាស្ត្រទាំងប្រាំបានរៀបចំជាផ្លូវការហើយនោះ ក៏សូមឲ្យលោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រីពិនិត្យលទ្ធភាពក្នុងការបញ្ជូនថ្នាក់ដឹកនាំ និង មន្ត្រីបច្ចេកទេសចូលរួមជាសមាជិកនៃក្រុមការងារយុទ្ធសាស្ត្រនេះ ទៅតាមសំណើរបស់អាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ផង។

ជាការឆ្លើយតប លោកជំទាវរដ្ឋមន្ត្រីកិច្ចការនារីសូមគាំទ្រចំពោះសំណើរសហប្រតិបត្តិការថ្មីរបស់
ឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រី។

កិច្ចប្រជុំ និង ពិភាក្សារវាងក្រសួងកិច្ចការនារី និង អាជ្ញាធរជាតិប្រយុទ្ធនឹងជំងឺអេដស៍ បានបញ្ចប់
ប្រកបទៅដោយផ្លែផ្កា ទៅតាមការគ្រោងទុកនៅវេលាម៉ោងបួនរសៀលក្នុងថ្ងៃដដែល ក្រោយពីមានការ
សំដែងនូវអំណរគុណ និង ការជូនពរពីឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រី។